
BRM.0012.3.1.2019           

 

Protokół nr 2/2019 

posiedzenia Komisji Uzdrowiskowej Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 21 stycznia 2019 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

 

Czas trwania posiedzenia 11.00 – 11.50 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Maria Żukowska      – Przewodnicząca Komisji 

2. Magdalena Łośko      – Członek Komisji 

3. Patryk Kaźmierczak       – Członek Komisji 

4.  Maciej Basiński      – Członek Komisji 

 

Na Komisję spóźnił się radny: Jacek Tarczewski (godz.11.05) 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej. 

2. Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej 

i Nieruchomości. 

 

 Listy obecności członków Komisji stanowią załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

Posiedzenie Komisji otworzyła  Pani Maria Żukowska - Przewodnicząca Komisji, która 

zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co 

wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 5 osób, stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Maria Żukowska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
 

głosowanie:   za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie Protokołu nr 1 posiedzenia Komisji. 

4. Plan promocji Uzdrowiska na 2019 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Sprawy bieżące. 
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Ad 3. Przyjęcie Protokołu nr 1 posiedzenia Komisji. 

 

Maria Żukowska– Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 1 z posiedzenia Komisji ? 

 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 4. Plan promocji Uzdrowiska na 2019 r. 
 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Przedstawiła materiał: 

Materiał stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pytania i dyskusja. 

 

Patryk Kaźmierczak –  Członek Komisji: 

Współpracę z INLOTEM zakończyliśmy, Miasto wystąpiło z tej organizacji. Jakiś pewien 

zakres współpracy pozostał. Jaki to zakres współpracy?  

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Jesteśmy jeszcze w strukturach Kujawsko-Pomorskiej Organizacji Turystycznej, która 

zapewnia jeszcze możliwość występowania na targach. Możemy swoją ofertę pokazywać 

sami. Cele statutowe oddalają się od informacji turystycznej. Będziemy współpracować w 

wydarzeniach, które organizuje INLOT. Wesprzemy również ich inicjatywy np. 

„wiewiórinka”. Nie ograniczamy stanowczo tej współpracy, ale nie chcemy przeznaczać 

środków finansowych na cele, które oddalają się od tych celów statutowych.   

 

Patryk Kaźmierczak – Członek Komisji: 

W tym materiale zwróciła Pani uwagę na turystykę weekendową. Mieszkańcy oczekują 

tej oferty weekendowej. Urząd Miasta będzie przygotowywał dla tych turystów ofertę? 

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Turystyka weekendowa, coraz bardziej wkracza w nasze życie. Oferta będzie dla rodzin 

z dziećmi. Oferta weekendowa, to znaczy, co warto zobaczyć w weekend (atrakcje miasta 

i nie tylko park solankowy).  

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Zabrakło mi w tym materiale dwóch podstawowych elementów. Pierwszy z nich to czym 

i jaką formą my jako Miasto będziemy się promować oraz czy mamy na to środki. 

W materiale nie ma słowa o pieniądzach. Jaką kwotę mamy w budżecie na promocję? 

Aby się pokazać musimy mieć na to pieniądze. Skoncentrowaliśmy się na inwestycjach 

gospodarczych, a nie poszliśmy w kierunku uzdrowiskowym. Dzisiaj przy promocji 

uzdrowiska musimy pokazać, że mamy miejsca inwestycyjne w strefie uzdrowiskowej. 

Musimy przyciągną potencjalnych klientów. Nam potrzeba bazy na kilkaset łózek jeszcze 

z nową ofertą pozyskania nowego klienta. To co teraz jest, to ludzie nawet nie wiedza, że 

teraz jest uzdrowisko. Dostają skierowanie z NFZ są zachwyceni bądź rozczarowani. 
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W treści oferty należałoby dopisać, że mamy tereny inwestycyjne i zachęcamy do tego, 

żeby tutaj coś powstało. Niejedni kuracjusze nie wiedzieli, że mamy park. Może nie jest 

to dobrze opisane. Brakuje tutaj tej promocji. Uzdrowisko mamy jeszcze nie 

wykorzystane. W ustawie jest zapisane, że buduje się obiekty, które mają służyć 

w lecznictwu. I my to miejsce mamy i powinniśmy to wykorzystać. To są nowe miejsca 

pracy, miejsca na usługę. Jeżeli moglibyśmy do tej oferty coś jeszcze dołożyć to byłbym 

z tego bardzo zadowolony. Jeżeli mamy nad tym głosować, to czy mamy na to środki?     

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Profil Miasta trochę się zmienił, ale nie mogę się zgodzić z tym, że nic nie było robione. 

W latach 2007-2013 była rewitalizacja Parku Solankowego, który zwiększył swoją 

powierzchnię do 85 hektarów. Powstała „Pijalnia wód – Palmiarnia Inowrocławianka”, 

zostały stworzone tereny rekreacyjne razem z grillowiskiem i sztuczną plażą. Tylna część 

Solanek została odnowiona, powstawały ogrody zapachowe. Miasto robi bardzo dużo, aby 

ta oferta była atrakcyjna nie tylko w strefie solankowej, ale również poprzez rewitalizacje 

centrum. Turyści to dostrzegają. W ofercie mamy bezpłatne wystawy, które są otwarte 

przez cały rok.  

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Ja nie mówię, że nie było inwestycji, tylko nie przedłożyliśmy oferty inwestycyjnej 

w strefie Solanek. Poszliśmy w obszary gospodarcze pod przemysł. Te inwestycje, 

o których Pani mówi to one są, ja tego nie neguję, ale to z naszych środków. Chodzi o to, 

aby kogoś pozyskać, aby u nas zainwestował. Do Inowrocławia nie przyjeżdża 

najbogatszy klient. Gdyby były porządne uzdrowiska, to byłaby szansa na klienta, który 

pozostawił by trochę więcej pieniędzy.  

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Przyjeżdżają do nas klienci z zasobniejszym portfelem.  

 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Koleżanka prezentuje promocje Miasta z punktu widzenia turystyki. Mamy również dział 

Biuro Obsługi Inwestora i tam powinno być skierowane pytanie. 

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

To można połączyć.  

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

My w ramach promocji współpracujemy z Biurem Obsługi Inwestora. To nie jest tak, że 

każda jednostka, wydział działa osobno. Ta współpraca jest.  

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Ktoś chce coś budować w tym roku? 

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

My udostępniamy tereny. 
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Maria Żukowska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie mamy wpływu na NFZ odnośnie tego kogo kieruje do sanatoriów.    

 

Magdalena Łośko – Członek Komisji: 

Istniejące podmioty gospodarcze, które chcą się rozwijać to Miasto tutaj je wspiera, 

udostępnia. Pozyskanie zupełnie nowych inwestorów to nie jest takie szybkie.     

 

Maria Żukowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy Pani jest w stanie powiedzieć jakie mamy środki na promocję? 

 

Maciej Basiński – Członek Komisji: 

Odnośnie inwestycji Pan Radny ma rację, ale dzisiejszy temat to  „Ocena Promocji 

Uzdrowiska”.  Jeżeli chodzi o inwestycje, to musielibyśmy zaprosić  kogoś od inwestycji. 

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Ale przy okazji, żeby był wątek, że jesteśmy rozwojowi i otwarci. 

 

Maciej Basiński – Członek Komisji: 

Plan promocji a plan inwestycji to dwie różne sprawy. 

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Miasto wspiera podmioty gospodarcze. „Mistera Budownictwa” otrzymało Sanatorium 

„Przy Tężni”, które poszerzyło swoją bazę i uatrakcyjniło swój obiekt. Miasto wspiera 

inwestorów i doceniania, że inwestją swoje pieniądze w dany obiekt w miejscu 

atrakcyjnym dla turystów,  mieszkańców i kuracjuszy.   

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Oni swoich nie inwestują, inwestują nasze. Bo to uzdrowisko jest samorządu 

województwa, czyli nasze.  

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Ale te środki mogliby przeznaczyć na inne Miasto i inną inwestycję. Kapituła, która 

liczyła 11 osób to doceniła. Z pieniędzy wydziału 73 tysiące złotych było przeznaczone na 

składkę członkowską w Inowrocławskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej. Odchodzi 

nam składka członkowska, zatem pieniądze są w wydziale i bez obaw możemy realizować 

kolejne działania promocyjne. Dodatkowo 30 tysięcy i 15 tysięcy na działalność 

informacji turystycznej. Cała umowa opiewa na 25 tysięcy plus promocje, udział 

w targach. 10 tysięcy na projekt „Wiewiórinka”, dokładnie nie pamiętam. Dodatkowo 

25 tysięcy na promocję uzdrowiska. 

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Czy sanatoria, podmioty gospodarcze są chętne i gotowe do tych pomysłów, które ma 

Miasto czy dołożą się, żeby to było wspólne promowanie gminy uzdrowiskowej.  
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Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Do tej pory współpraca w strukturach INLOTU, była troszeczkę utrudniona. Niektóre 

uzdrowiska uznawały obecność solanek za konkurencyjne i za bardzo nie chciały 

współpracować. Myślę, że teraz to się zmieni. Jesteśmy otwarci i Miasto promuje całe 

Miasto, a nie jedno uzdrowisko. Mamy nieoficjalne informacje, że chętnie będą 

uczestniczyć w naszych działaniach.  

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

W materiale jak dopiszemy tę kwoty to zobaczymy jak to wygląda realnie. Powinniśmy 

wypracować w Mieście jakąś imprezę. To może być sport, kultura, sztuka, aby chociaż 

jeden dzień mówili o nas w polskim radio oraz w telewizji. 

 

Maria Żukowska – Przewodnicząca Komisji: 

W dziedzinie sportu jesteśmy rozreklamowani.    

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Mieszkańcy z całego kraju zamawiają u nas nocleg, aby dostać się na INOROCK 

FESTIWAL. Są to osoby dojrzałe, które mają już ustabilizowane życie i takie osoby 

przyjeżdżają do Inowrocławia. Imprezy sportowe są przedstawiane w telewizjach 

publicznych.   

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Media same przyjeżdżają na imprezę, bo też poszukują.  

 

Maria Żukowska – Przewodnicząca Komisji: 

Telewizja Bydgoszcz to jest łatwo, ale te ogólnopolskie to takie łatwe nie jest.  

 

Patryk Kaźmierczak – Członek Komisji: 

Już zaistnieliśmy. Ostatnio odbyły się Mistrzostwa w lekkiej atletyce, transmisja TV 

SPORT oraz TVP3. Puchar Davisa relacjonowany przez POLSAT SPORT. Różnego 

rodzaju imprezy bokserskie. Miasto nie ma możliwości, aby organizować imprezy 

o randze światowej takie jak w Warszawie, Gdańsku czy we Wrocławiu. Inowrocław te 

możliwości zaistnienia wykorzystuje. OSIR wykorzystuje wszystkie możliwości, aby jak 

największą liczbę tych imprez międzynarodowych do Inowrocławia ściągnąć. Mamy 

w Inowrocławiu eliminacje koszykarskie.  

 

Maciej Basiński – Członek Komisji: 

Gdzieś jesteśmy zauważani. Odbywają się w Inowrocławiu zgrupowania, ostatnio 

Portugali. Czyli gdzieś nas znaleziono, wiedzą o nas. Mamy halę, stadion, pływalnie. 

Jesteśmy rozpoznawani.  

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Jesteście Państwo przekonani, że jest dobrze, ale możemy mieć zdania różne. Miasto to 

nie tylko co w uzdrowisku. Doczytałem w naszym Statucie i jestem wdzięczy radnym 

poprzedniej kadencji, że wreszcie zauważyli że mamy patronkę Miasta i została wpisana 



 6 

do Statutu Miasta i jest nią Święta Jadwiga Królowa Polski. Musimy promować Miasto 

przez takie elementy historyczne. To powoduje, że o mieście można dużo powiedzieć. 

Często legendy są silniejsze od faktów historycznych. Warto to wypromować na zewnątrz 

i wykorzystać ten element.    

 

Maciej Basiński – Członek Komisji:   

Zgadzam się, że historia Miasta jest słabo promowana, ale w tej chwili odbiegamy od 

tematu. Tematem jest Promocja Uzdrowiska.  

 

Adrianna Herrmann – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Miasto jest członkiem rady „Szlaku Piastowskiego” i tam reprezentuje Miasto zatem         

o interesy Inowrocławia w kontekście promocji o szlaku historycznym dba.  

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

To proszę zobaczyć, jak jest promowany szlak piastowski przez powiat Gnieźnieński, 

a jak przez Inowrocławski. To porażka naszego powiatu. 

 

Maciej Basiński – Członek Komisji:   

Postać Władysław Łokietka w ogóle nie jest upamiętniana. Możemy jeszcze z Panią 

Naczelnik na innej komisji podyskutować. 

 

Innych pytań nie było. 

 

Maria Żukowska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem przedstawionego materiału? 

 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. 

Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Uzdrowiskowa 

podjęła uchwałę nr 1/2019 o pozytywnym zaopiniowaniu dokumentu pn. „Plan promocji 

Uzdrowiska na 2019 r.”. 

 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Romuald Kaiser– Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ul. Łubinowej? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Pytania i dyskusja. 

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

Tam powstanie domek jednorodzinny? 



 7 

 

Romuald Kaiser– Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Nie jeden, tam jest 0,6 hektara. 

 

Jacek Tarczewski – Członek Komisji: 

To lepiej obiekt sanatoryjny. 

 

Romuald Kaiser– Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Właściciel chce, aby plan dopuścił zabudowę wielorodzinną.  

 

Innych pytań nie było. 

   

Maria Żukowska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia 

dla obszaru położonego w rejonie ul. Łubinowej? 

 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. 

Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Uzdrowiskowa 

podjęła uchwałę nr 2/2019 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ul. Łubinowej. 

 

Ad 6. Sprawy bieżące.  

 

Nie było. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji. 

 

Przewodnicząca 

Komisji Uzdrowiskowej 

 

Maria Żukowska 

 

Protokółowała:  

Agnieszka Bardzińska 


